
 
 

Jegyzőkönyv 
 

A Magyar Könyvtárosok Egyesülete elnöksége  
2024. október 9-én, 8.30 órai kezdéssel tartott  

elnökségi üléséről.  
 

Helyszín: online, Teams értekezlet 
 
Jelen vannak az MKE elnökség tagjai: dr. Baráthné Molnár Mónika 

Eszenyiné dr. Borbély Mária 
Gaálné Kalydy Dóra 
Gerencsér Judit 
Haszonné Kiss Katalin 

 Istók Anna 
 Kiss Gábor 

Péterfi Rita 
Oros Sándor 
dr. Sándor Viktória 
 

EB elnöke:     dr. Aczél-Partos Adrienn 
       
Meghívottak:      Hantal Zsófia titkárság 
      Molnár Jánosné titkárság 

Hegyközi Ilona 
Kukkonka Judit tanácselnök 
     

Az elnökségi ülés jegyzőkönyvét Hantal Zsófia vezeti. A jegyzőkönyv vezetéséről ellenjavaslat nem történt.  
Felkért hitelesítők: Kiss Gábor és Istók Anna. 
 
Az elnökségi ülésen egyéb teendői okán nem tud részt venni Villám Judit. 
 
Gerencsér Judit köszönti az ülés résztvevőit és ismerteti a napirendet. Az elnökség egyhangúan elfogadja a napirendet, 
amely az alábbiak szerint alakul: 
 

1. Határozat hozatala új tagok tagfelvételéről  
2. MKE 56. Vándorgyűlés – előkészítés  
3. 2024. évi rendezvények  

a. Budapesti Nemzetközi Könyvfesztivál (könyvdíj átadás beszámoló)  
b. Őszi trendkonferencia és továbbképzés  
c. Magyar Könyvtárosok világtalálkozója  
d. 2025. évi tervezett rendezvények  

4. Díjak, kitüntetések: Füzéki Díj  
5. Pályázatok, szponzoráció  
6. Szervezeti ügyek  

a. igényfelmérés  
b. tagnyilvántartás megújítása  

7. Munkabizottságok éves munkatervének áttekintése  
8. Nemzetközi ügyek, meghívások  
9. Honlap, kommunikáció, webmagazin, arculat  
10. Sajtóügyek, állásfoglalások: egyesületi szakmai állásfoglalás kialakítása  



 
 

11. Egyebek 

 
1. Határozat hozatala új tagok tagfelvételéről  
 
Hantal Zsófia ismerteti az előterjesztést. 2024 októberében 2 tagjelölt kérte a felvételét az egyesületbe.  
 

1 fő Olvasószolgálati Szekció 
1 fő Kisalföldi Könyvtárosok Egyesülete 

 
Határozat 
 
Az elnökség ellenszavazat nélkül elfogadja a fent ismertetett 2 fő felvételét az egyesületbe.  
 
Gerencsér Judit jelzi, hogy Vavrinecz Veronika, aki 1970-es évek óta az egyesület tagja, és a Zenei Szekció egyik alapító 
tagja, levélben kérte az egyesületet tagságának megszüntetéséről, mert kora okán már nincs módja részt venni az 
egyesület rendezvényein. Kéri, hogy az elnökség fogadja be Vavrinecz Veronikát tiszteletbeli tagnak. 
 
Határozat 
 
Az egyesület elnöksége ellenszavazat nélkül az MKE tiszteletbeli tagjának választja Vavrinecz Veronikát. 
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
2. MKE 56. Vándorgyűlés – előkészítés  
 
Gerencsér Judit tájékoztat, hogy október 11-én kerül sor az első tárgyalásra a debreceni alpolgármester úrral.  
Kéri, hogy az elnökség a feladatok megosztásával támogassa a vándorgyűlés lebonyolítását. 
 
A jövő évi címről egyeztetés zajlik. 
A 2024-es vándorgyűlés elégedettségi kérdőív elemzéséről Istók Anna a Webmagazin következő számába cikket küld. 
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
3. 2024. évi rendezvények 
 
Gerencsér Judit jelzi, hogy szeptember 27-én lezajlott a könyvfesztiváli programja az egyesületnek. A rendezvény 
eredményes volt, szép számmal voltak érdeklődők. Egy kétórás programra jövő évben is nyitott az MKE.  
 
A média jelenlét protokoll szakmai továbbképzés programja kidolgozás alatt van november-december környékére.  
 
A trend konferencia részleteiről az elnökség egyeztet. A lemondás mellett döntünk. 
  
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
4. Díjak, kitüntetések: Füzéki István Emlékérem Díj 
 
Kiss Gábor elmondja, hogy a kuratórium tagjainak szavazatai alapján az idei díjazott dr. Mader Béla, a Szegedi 
Tudományegyetem könyvtárának korábbi főigazgatója lesz.  Az átadásra október 24-én kerül sor az OSZK-ban. 
 



 
 

5. Pályázatok, szponzoráció 
 
Hegyközi Ilona elmondja, hogy várjuk az NKA értesítéseket a beadott pályázatokról. Napirenden van a vándorgyűlési 
elszámolás, ez most zajlik. Kéri, hogy a NEA részéről keressünk kapcsolatot a lehetséges pályázatok igénybevételéhez. 
 
Gerencsér Judit kéri, hogy figyeljük a pályázati kiírásokat.  
 
A szponzorációs lehetőségekről az elnökség egyeztet.  
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
7. Szervezeti ügyek 
 

a. tagnyilvántartó 
 
Hantal Zsófia elmondja, hogy várja a 2024-es taglisták beérkezését. 
 

b. tanácsülés 

Gerencsér Judit jelzi, hogy a tanácsülés október 24-én lesz. Kéri Kukkonka Juditot, hogy a területi szakértők listáját kérje 
le a tanács tagjaitól, valamint azon könyvtárak felől is érdeklődjünk a tanács felől, melyek beleveszik az ingyenes 
könyvtári beiratkozás opcióját MKE tagkártya felmutatása esetén. 
 

c. állásfoglalások 

Gerencsér Judit elmondja, hogy az MKE elkészítette az állásfoglalásait a szakértői munka díjazásáról és az MKE tagkártya 
használatakor javasolt ingyenes könyvtári beiratkozásról, és ezeket közzé tesszük a honlapon. 
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
9. Munkabizottságok munkatervei 
 
Gerencsér Judit jelzi, hogy várjuk a beszámolókat, és ezeket a novemberi elnökségi ülésen megvitatjuk. 
 
Eszenyiné dr. Borbély Mária jelzi, hogy az MKE Oktatási, képzési mentorprogram, utánpótlás Munkabizottsága a 
könyvtáros pálya népszerűsítése terén új ötlettel állt elő. Jelenleg nagyon esetleges, hogy a könyvtárak lépéseket 
tesznek azért, hogy a közösségi szolgálaton lévő középiskolások könyvtáros pálya iránti érdeklődését felkeltsék; az 
ezzel kapcsolatos felvetésekről az elnökség egyeztet. Javaslat érkezett, hogy a a Munkabizottság szorosan dolgozzon 
együtt a Marketing Munkabizottsággal ez ügyben. 
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 

 
9. Nemzetközi ügyek, meghívások 
 
Gerencsér Judit elmondja, hogy a horvát és a szerb könyvtáros egyesületek megküldték meghívójukat a könyvtáros 
vándorgyűlésükre.  A Szlovákiai Magyar Könyvtárosok Egyesülete Vándorgyűlésén Rimaszombatban Villám Judit 
alelnök asszony vett részt. Halász Pétert MKE emlékéremben részesítették. 
 
A Romániai Magyar Könyvtárosok Egyesülete közgyűlése október 11-én esedékes, de az MKE betegség okán nem tud 
rajta részt venni. 
 



 
 

Gerencsér Judit tájékoztat, hogy az Európai Parlamentbe meghívást kapott az MKE a Könyvtári Héten való részvételre. 
Ennek anyagi vonzatait mérlegeli az egyesület, részt tud-e venni rajta. 
 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
10. Honlap, kommunikáció, webmagazin, arculat 
 
Gerencsér Judit köszöni mindenkinek a munkáját. A finomhangolások folyamatban.  
 
Istók Anna kéri a részvételt a közösségi média felületein való közreműködésben. 
 
Gerencsér Judit elmondja, hogy idén az adó szja 1 % 89 420 Ft, szinte megtriplázódott az elmúlt évekhez képest. 
Ezzel a napirend lezárásra került. 
 
Legközelebbi elnökségi ülés: november 6, szerda, 8.30 teams megbeszélés. 
 
Budapest, 2024. október 9.  

 
 

Hantal Zsófi 
jegyzőkönyvvezető 

 
Hitelesítők: 
 

 
Istók Anna       Kiss Gábor 

 


